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Stadsfullmäktige § 1 19.02.2020

Mötets laglighet och beslutförhet

FM § 1

Beslut: Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutfört.

  Som inledning på sammanträdet presenterade
ungdomsfullmäktiges representant Enni Lindell sig och
ungdomsfullmäktiges verksamhet för stadsfullmäktige.

 ---
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Stadsfullmäktige § 2 19.02.2020

Protokolljusterare

FM § 2

Beslut: Till protokolljusterare valdes ledamöterna Jonna Hinttaniemi och
Ismo Kokko.

 ---
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Stadsstyrelsen § 16 27.01.2020
Stadsfullmäktige § 3 19.02.2020

Val av direktion, Lovisa medborgarinstitut

37/00.00.01/2020

STST § 16
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors

 Stadsfullmäktige beslutade 17.4.2019 § 40 att Valkon
kansalaisopisto och Lovisa svenska medborgarinstitut sammanslås
1.1.2020. Stadsfullmäktige beslutade 14.11.2019 § 137 om
förvaltningen för det sammanslagna medborgarinstitutet, då man
bland annat godkände Loviisan kansalaisopisto / Lovisa
medborgarinstitut till medborgarinstitutets namn. Avtalet som
gäller ordnande av fritt bildningsarbete från och med 1.1.2020
godkändes av stadsfullmäktige 11.12.2019 § 150. 

 Enligt avtalet som gäller ordnande av fritt bildningsarbete leds och
övervakas institutets verksamhet av en direktion, som består av
nio (9) ledamöter och deras personliga ersättare. Stadsfullmäktige
i Lovisa stad väljer till direktionen sju (7) ledamöter och deras
personliga ersättare samt kommunfullmäktige i både Lappträsk
och Pyttis kommun väljer vardera en ledamot med personlig
ersättare på ett sådant sätt att kraven i lagen om jämställdhet
mellan kvinnor och män uppfylls.

 Stadsfullmäktige i Lovisa stad utser bland dem som valts till
ordinarie ledamöter en ordförande för direktionen.
Avtalskommunerna väljer i tur och ordning vice ordförande för en
valperiod i sänder.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att stadsfullmäktige väljer
för den resterande valperioden som slutar 31.5.2021 sju ledamöter
jämte personliga ersättare till dessa till direktionen för Lovisa
medborgarinstitut samt utser bland dem som valts till ordinarie
ledamöter en ordförande för direktionen.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 3
Förslag: Stadsfullmäktige väljer för den resterande valperioden som slutar

31.5.2021 sju ledamöter jämte personliga ersättare till dessa till
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direktionen för Lovisa medborgarinstitut samt utser bland dem
som valts till ordinarie ledamöter en ordförande för direktionen.

Beslut: Stadsfullmäktige valde följande ledamöter och ersättare till
direktionen för Lovisa medborgarinstitut för den resterande
valperioden som slutar 31.5.2021:

Ledamot Ersättare
Thomas Rosenberg, ordförande Ilkka Relander
Annina Hollmén Mia Aitokari
Camilla Stjernvall Ann-Lis Udd
Leena Selander Auli Lehto-Tähtinen
Daniel Hannus Christer Bengts
Katri Haverinen Henry Friman
Kari Hagfors Marjo Vuokko

 ---
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Stadsstyrelsen § 18 27.01.2020
Stadsfullmäktige § 4 19.02.2020

Att bevilja borgen för lån, Lovisa å:s rensningssammanslutning

67/02.05.06/2020

STST § 18
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors

 Lovisa å:s rensningssammanslutning har ansökt att Lovisa stad går
i borgen för ett kortfristigt banklån (två år) på 100 000 euro.

 Rensningssammanslutningens projekt för att rensa Lovisaån har
beviljats de behövliga loven och stöd för kostnader. Projektets
totala kostnader uppgår till 718 400 euro, varav 50 %, det vill säga
359 200 euro, beviljats som stöd av staten. Ägarna till markerna
längs med ån (ca 100 st.) ansvarar för skillnaden mellan de totala
kostnaderna och det stöd som rensningssammanslutningen får av
staten. Stödet som rensningssammanslutningen får av staten
betalas i efterskott och endast mot betalade fakturor, det vill säga
rensningssammanslutningen måste betala räkningarna innan de
kan ansöka om utbetalningen av det stöd som har beviljats dem i
enlighet med en preciserad tidtabell. På grund av detta måste
rensningssammanslutningen lyfta lån med vilket man täcker
fakturor då man betalar den andel av utgifterna som staten ersätter
i efterskott. Man uppskattar att rensningsarbetet tar cirka ett år.

 Enligt mom. 1 i § 129 i kommunallagen får lån, borgen eller annan
säkerhet inte äventyra kommunens förmåga att svara för sina
lagstadgade uppgifter. Kommunen får inte bevilja får lån, borgen
eller annan säkerhet om de är förenade med en betydande
ekonomisk risk. Kommunens intressen ska tillgodoses med
tillräckliga motsäkerheter. I mom. 2 i nämnda paragraf begränsas
kommunernas möjligheter att bevilja borgen till exempel till
privata företag och sådana sammanslutningar som bedriver
verksamhet i konkurrensläge om de inte hör till
kommunkoncernen eller om de inte kontrolleras av kommunerna
eller av kommunerna och staten tillsammans. Det är alltjämt
möjligt för kommunen att ställa borgen för sådan renodlad
icke-ekonomisk verksamhet eller verksamhet som inte bedrivs i ett
konkurrensläge på marknaden. (Källa: Harjula, Prättälä:
Kommunallagen – bakgrund och tolkningar)

 Lovisa å:s rensningssammanslutning kan räknas till
sammanslutningar som inte bedriver verksamhet i konkurrensläge,
det vill säga lagstiftningen möjliggör beviljandet av borgen
förutsatt att kraven i 1 mom. i § 129 i kommunallagen fylls. En
garanti för ett lån på 100 000 euro äventyrar inte stadens förmåga
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att svara för sina lagstadgade uppgifter. Risken som borgen
medför är liten med beaktande av att staten betalar det stöd som
beviljats rensningssammanslutningen i efterskott mot betalade
fakturor. Genom att tillsammans med rensningssammanslutningen
ingå ett avtal med vilket rensningssammanslutningen förbinder sig
att se till att banklånets saldo i inget skede överskrider det
stödbelopp som sammanslutningen inte ännu fått av staten och att
rensningssammanslutningen förbinder sig att betala lånekapitalet
senast med stödets sista betalningspost, kan man anse att staden
säkerställt sitt intresse med tillräckliga motsäkerheter. Ett
åläggande om att rensningssammanslutningen i samband med
ansökningar och beslut om utbetalning överlåter till staden
uppdaterade uppgifter om lånets saldo, storleken av stödet som
ansöks och det stöd som betalats innefattas i avtalet. 

 Lovisa å:s rensningssammanslutning saknar egendom och sådana
egna medel som sammanslutningen kunde använda som garanti
för lånet eller som motsäkerhet. En garanti eller en monetär
motsäkerhet skulle förutsätta att personerna i sammanslutningen
skulle som privatpersoner ta ansvar för sammanslutningens
låneansvar. Lovisa å:s rensningssammanslutning har för
närvarande ett banklån på 19 000 euro för vilka man gått i
personliga borgen. Lånet har använts för att täcka projektets
planeringskostnader och löpande kostnader, utöver vilket
markägarna har betalat projektspecifika ritningskostnader för cirka
30 000 euro. 

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag:  Stadsdirektören beslutar föreslå stadsfullmäktige att Lovisa stad
beviljar Lovisa å:s rensningssammanslutning en borgen för ett lån
på 100 000 euro med en lånetid på två år. 

 Som motsäkerhet för att säkerställa stadens intressen ingås med
Lovisa å:s rensningssammanslutning ett avtal enligt vilket
rensningssammanslutningen förbinder sig till att se till att
banklånets saldo vid inget skede överskrider beloppet för det stöd
som sammanslutningen inte ännu fått av staten och att
rensningssammanslutningen förbinder sig att betala lånekapitalet
senast med stödets sista betalningspost.

Beslut: Stadsfullmäktiges första viceordförande Janne Lepola anmälde jäv
(grund: nära anhörig till delaktig) och avlägsnade sig från
mötesrummet för den tiden som ärendet behandlades.

  I den svenskspråkiga versionens andra stycke korrigerades
ordalydelsen i den andra meningen att motsvara den finskspråkiga
texten (Hankkeen kokonaiskustannukset ovat 718 400 euroa, josta
valtion maksamaa tukea on myönnetty 50 %, eli 359 200 euroa. /



LOVISA STAD PROTOKOLL 1/2020 10

Protokolljust.

Projektets totala kostnader uppgår till 718 400 euro, varav 50 %,
det vill säga 359 200 euro, beviljats som stöd av staten.)

  Beslut enligt förslaget.

 ---

FM § 4
Förslag: Stadsfullmäktige beslutar att Lovisa stad beviljar Lovisa å:s

rensningssammanslutning en borgen för ett lån på 100 000 euro
med en lånetid på två år. 

  Som motsäkerhet för att säkerställa stadens intressen ingås med
Lovisa å:s rensningssammanslutning ett avtal enligt vilket
rensningssammanslutningen förbinder sig till att se till att
banklånets saldo vid inget skede överskrider beloppet för det stöd
som sammanslutningen inte ännu fått av staten och att
rensningssammanslutningen förbinder sig att betala lånekapitalet
senast med stödets sista betalningspost.

Beslut: Ledamöterna Håkan Karlsson (grund:
rensningssammanslutningens projektchef) och Janne Lepola
(grund: anhörig till delaktig) anmälde jäv och avlägsnade sig till
det för publiken reserverade utrymmet för den tid som ärendet
behandlades.

  Beslut enligt förslaget.

 ---
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Stadsstyrelsen § 30 10.02.2020
Stadsfullmäktige § 5 19.02.2020

Förteckning över beslut om delegering av befogenheter

105/00.01.01/2020

STST § 30
 Beredning och föredragning: direktör för stadskanslicentralen

Kristina Lönnfors

 Enligt § 42 i stadens förvaltningsstadga kan ett verksamhetsorgan
eller en tjänsteinnehavare vidaredelegera befogenhet som det fått i
förvaltningsstadgan eller i lag, till en myndighet som lyder under
verksamhetsorganet. En uppdaterad förteckning ska göras över
beslut om delegering av befogenheter. Förteckningen framläggs
årligen i februari stadsfullmäktige för kännedom.

 Bilaga nr 2.

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att stadsfullmäktige
antecknar den bifogade förteckningen över beslut om delegering
av befogenheter för kännedom.

 Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---

FM § 5
 Bilaga nr 1.

Förslag: Stadsfullmäktige antecknar den bifogade förteckningen över
beslut om delegering av befogenheter för kännedom.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 63 11.10.2017
Nämnden för fostran och bildning § 109 20.11.2019
Stadsstyrelsen § 340 16.12.2019
Stadsfullmäktige § 6 19.02.2020

Minska matsvinnet från skolorna, fullmäktigemotion

734/02.09.00/2017

FM § 63
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

före sammanträdet uttryckt önskemål om att få inlämna en så
lydande motion:

 Bilaga nr 7.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 23 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---

NFB § 109

 Beredning: kostservicechef Annika Kuusimurto tfn 0440 555 257. 

 Utifrån en fullmäktigemotion prövade kostservicen försäljning av
överbliven mat i tre olika lokaler under 1.10–31.12.2018.
Personerna som köpte överloppsmaten upplevde försöket som
positivt, och man önskade att försäljningen skulle bli praxis som
är i kraft tills vidare. Kostservicen anser att försöket lyckades bra
och att det inte förorsakade mycket extra arbete för kostservicen.

 Elevernas och personalens frånvaro från skolan påverkar för det
mesta att det blir kvar mat. Det är inte en lätt uppgift att laga rätt
mängd mat till varje skola eftersom det ska finnas mat för alla,
ingen ska bli utan och det inte ska bli matsvinn.

 Stadsstyrelsen beslutade (11.2.2019 § 39) att det i följande lokaler
skulle det vara möjligt för personalen att köpa överbliven mat efter
lunchtiden:

1. Isnäs skolas / Isnäsin koulus matsal
2. Forsby skolas matsal
3. Koskenkylän koulus matsal
4. Sävträsk skolas matsal
5. Tesjoen koulus matsal
6. Kirkonkylän koulus matsal
7. Teutjärven koulus matsal
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8. Generalshagens skolas matsal
9. Lovisanejdens högstadiums matsal
10. Ersättande lokal för Harjurinteen koulu, matsalen Kurkela
11. Ersättande lokal för Harjurinteen koulu, matsalen Tiiranpesä, Valkom

hamnhus
12. Harjurinteen koulus matsal
13. Valkon koulus matsal
14. Haddom skolas matsal
15. Kyrkoby skolas matsal

Föredragning: direktören för centralen för bildning och välfärd
Kirsi Kinnunen tfn 0440 555 250

Bilaga 1: fullmäkigemotion, minska matsvinnet från skolorna

Förslag: Nämnden för fostran och bildning beslutar ge ovanstående svar
med anledning av motionen och skickar svaret till behandling av
stadsstyrelsen och stadsfullmäktige.

Behandling

 Thomas Rosenberg anlände till mötet kl. 18.05.

 Beslut: Beslut enligt förslaget.

---

STST § 340
 Bilaga nr 2.

Förslag: Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och
föreslår att stadsfullmäktige  godkänner svaret och konstaterar att
motionen är slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 6
 Bilaga nr 2.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
slutbehandlad.
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Beslut: Ledamot Daniel Hannus framförde en åtgärdsmotion om att
inkludera matsvinnets utsläppsinventering, reduktionsmål samt
övervakningsrapportering till Lovisas Covenant of Mayors
–program. 

  Ledamot Pertti Lohenoja understödde ledamot Daniel Hannus
förslag.

  Förhandlingspaus klockan 18.17-18.19.

  Till följd av den förda diskussionen drog ledamot Daniel Hannus
tillbaka sitt förslag till åtgärdsmotion.

  Beslut enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 33 20.03.2019
Näringslivs- och infrastrukturnämnden § 183 12.12.2019
Stadsstyrelsen § 5 13.01.2020
Stadsfullmäktige § 7 19.02.2020

Belysning av lättrafikled på Smedjevägen, fullmäktigemotion

245/08.00.00/2019

FM § 33
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Arja Isotalo) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Belysning av lättrafikled på Smedjevägen

 På Smedjevägen i Fredsby ökades gatubelysning som experiment
mellan Värdinnegatan och Pesursvägen. Tilläggslampor
installerades på nedre delen av stolparna och riktades så att de
förbättrar säkerheten för dem som använder lättrafikleden. 

 Det bra förbättringsarbetet som ökar säkerheten under de mörka
årstiderna blev dock inte helt färdigt på grund av bristande
uppföljning. 

 Därför föreslår vår fullmäktigegrupp att belysningsarbetet fortsätts
nu under sommaren. Under höstens mörka tider ska också den
sista sträckan av Smedjevägen vara väl belyst och säker för den
som rör sig där. 

 Bilaga nr 10.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---

NLIN § 183

Beredning: infrastrukturchef Markus Lindroos, tfn. 050 382 7550

Om motionen verkställdes skulle det öka trafiksäkerheten.
Centralen för näringsliv och infrastruktur kommer att förbättra
belysningen på lättrafikleden i den norra delen av Smedjevägen
våren 2020.

Bilaga 120 Motionen
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Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Joakim Holmström

Förslag: Näringslivs- och infrastrukturnämnden godkänner för sin del
svaret på motionen och föreslår stadsstyrelsen och vidare
stadsfullmäktige att svaret godkänns och att motionen konstateras
vara slutbehandlad.

Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämndens beslut är i enlighet med
föredragandens förslag. 

 ---

STST § 5
 Bilaga nr 3.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och
föreslår att stadsfullmäktige  godkänner svaret och konstaterar att
motionen är slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 7
 Bilaga nr 3.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 59 16.05.2018
Näringslivs- och infrastrukturnämnden § 184 12.12.2019
Stadsstyrelsen § 6 13.01.2020
Stadsfullmäktige § 8 19.02.2020

Iståndsättande av Gråbergs bostadsområde, fullmäktigemotion

401/10.03.01/2018

FM § 59
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Ralf Sjödahl) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

 Tomterna i Gråberg har inte haft önskad efterfrågan vad gäller
arrendering eller köp. Det vore skäl att Lovisa stad utreder
kostnaderna för avlägsnande av de större stenarna, där man delvis
jämnar ut terrängen och försätter skogen i parkaktigt skick med
beaktande av tomtindelningarna. Mänskorna kräver idag en vacker
omgivning i samband med mången gång sin livs största
investering. Alla kan inte se slutresultatet av sitt bygge utan fattar
beslut på basen av vad de ser. Entreprenören kunde eventuellt få
stenarna till stenkross ifall det skulle påverka kostnaderna nedåt.

 Bilaga nr 5.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---

NLIN § 184

Beredning: infrastrukturchef Markus Lindroos, tfn. 050 382 7550

Det är så gott som omöjligt att jämna ut bostadstomterna på
förhand, eftersom man behöver ha vetskap om vad och hurdana
byggnader som ska byggas på tomten. Terrängens former, stenarna
och träden utgör en möjlighet för somliga och en omöjlighet för
andra.

I de projekt som genomförts har kostnaderna för utjämning av
tomten och för borttagning av stenar uppgått till 4–6 euro/m2.
Staden förbereder bostadstomterna enbart genom att sköta
trädbeståndet. Detta görs för att det trädbestånd som blir kvar ska
tåla det kommande byggandet. Nästan utan undantag händer det
dock ofta, särskilt på små tomter, att alla träd avlägsnas av
byggaren.
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Bilaga 121 Motionen

Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Joakim Holmström

Förslag: Näringslivs- och infrastrukturnämnden godkänner för sin del
svaret på motionen och föreslår stadsstyrelsen och vidare
stadsfullmäktige att svaret  godkänns och att motionen konstateras
vara slutbehandlad.

Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämndens beslut är i enlighet med
föredragandens förslag. 

 ---

STST § 6
 Bilaga nr 4.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och
föreslår att stadsfullmäktige  godkänner svaret och konstaterar att
motionen är slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 8
 Bilaga nr 4.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 25 07.06.2017
Näringslivs- och infrastrukturnämnden § 185 12.12.2019
Stadsstyrelsen § 7 13.01.2020
Stadsfullmäktige § 9 19.02.2020

Att reda ut beläggnings- och reparationsskulden för gator, fullmäktigemotion

499/10.03.01/2017

FM § 25 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter
före sammanträdet uttryckt önskemål om att få inlämna en så
lydande motion:

 Bilaga nr 4.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 23 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---

NLIN § 185

Beredning: infrastrukturchef Markus Lindroos, tfn. 050 382 7550

Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar ge stadsstyrelsen
och vidare stadsfullmäktige följande svar på motionen:
Den sammanlagda längden av de detaljplanegator som Lovisa stad
förvaltar uppgår till cirka 100 km. Av gatorna har cirka 30 km
grusbeläggning och cirka 70 km asfaltbeläggning. Utöver dessa
finns det cirka 20 km lättrafikleder. Under åren 2010–2019 har
500 000–1 000 000 euro per år använts till grundlig förbättring av
gator. Den årliga beläggningstakten har uppgått till 2–5 km per år,
av vilket hälften har utgjort återbeläggning.

Reparationsskulden anger skillnaden mellan en gatas nuvarande
skick och den optimala nivå som fastställts för gatan. Den
optimala nivån beskriver den gräns fram till vilken man tillåter
tillgångsposten en viss mängd slitage/skada innan skuld börjar
bildas. Den optimala nivån fastställs separat för varje funktionell
klass, det vill säga till exempel huvudgator bör hållas i bättre skick
än bostadsgator. Då man räknar ut reparationsskulden utgår man
från priset för saneringen av gatorna (€/m eller €/m2), och
reparationsskulden för hela gatunätet avslöjar till vilket belopp
nivån för gatornas nuvarande skick skiljer sig från deras optimala
nivå.

Reparationsskulden kan bedömas på ett tillförlitligt sätt efter att
man kartlagt gatornas skick. Detta arbete har inletts och blir klart
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sommaren 2020.

Bilaga 122 Motionen

Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Joakim Holmström

Förslag: Näringslivs- och infrastrukturnämnden godkänner för sin del
svaret på motionen och föreslår stadsstyrelsen och vidare
stadsfullmäktige att svaret  godkänns och att motionen konstateras
vara slutbehandlad.

Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämndens beslut är i enlighet med
föredragandens förslag. 

 ---

STST § 7
 Bilaga nr 5.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och
föreslår att stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att
motionen är slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 9
 Bilaga nr 5.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 61 16.05.2018
Affärsverket Lovisa Vatten § 64 17.12.2019
Stadsstyrelsen § 8 13.01.2020
Stadsfullmäktige § 10 19.02.2020

Att rena vatten med hjälp av UV-desinficering, fullmäktigemotion

403/11.04.01/2018

FM § 61
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Ismo Kokko) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

 Staden begär att Föreningen Vatten- och luftvård för Östra Nyland
och Borgå r.f. undersöker möjligheten att rena avloppsvattnet i
Lovisa och vattnet i Lovisa å genom att använda
UV-desinficering.

 I utredningen bör ingå förutom uppgifter om lämplighet också
kostnadsberäkning.

 Lovisa är medlem i föreningen.

 Med hjälp av UV-desinficering av avloppsvatten har man nått
märkbara framsteg bland annat när det gäller det hygieniska
tillståndet i Borgå å och Palojoki.

 UV-desinficeringen gör till och med vatten av dålig kvalitet
drickbart.

 Bilaga nr 7.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---

LOVATT § 64

Beredning och föredragning: direktören för vattenaffärsverket
Markku Paakkarinen, tfn 0440 555 409.

På stadsfullmäktiges sammanträde 16.5.2018 lämnades in en
fullmäktigemotion med fullmäktigeledamot Ismo Kokko som
första undertecknare angående en begäran till Föreningen Vatten-
och luftvård för Östra Nyland och Borgå att utreda möjligheten att
rena avloppsvattnet i Lovisa och vattnet i Lovisa å genom att
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använda UV-desinficering. I utredningen ska ingå förutom
uppgifter om lämplighet också en kostnadsberäkning.

Enligt motionen är Lovisa medlem i föreningen. I samma
motionen nämns att man med hjälp av UV-desinficering av
avloppsvatten har nått märkbara framsteg bland annat när det
gäller det hygieniska tillståndet i Borgå å och Palojoki.

Vattenaffärsverket har begärt att verksamhetsledaren för
Föreningen Vatten- och luftvård för Östra Nyland och Borgå Juha
Niemi tillställer den utredning som nämns i motionen. Niemi har
skickat utredningen (bilaga).

Som sammandrag kan det utifrån utredningen konstateras att även
om UV-utrustningen förbättrar vattens hygieniska tillstånd riktigt
bra, är den inte med tanke på Lovisa särskilt kostnadseffektiv för
att rena avlopps- och åvatten.

Bilaga 17 Motion
Bilaga 18 Utredning

Förslag: Direktion för Affärsverket Lovisa Vatten beslutar ge det
ovannämnda svaret på den väckta motionen och skicka svaret till
stadsstyrelsen och stadsfullmäktige för behandling.

Beslut: Enligt förslag.

 ---

STST § 8
 Bilaga nr 6.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och
föreslår att stadsfullmäktige  godkänner svaret och konstaterar att
motionen är slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 10
 Bilaga nr 6.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
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slutbehandlad.

Beslut: Ledamot Eeva Holmström anmälde jäv (grund. viceordförande för
Vattenaffärsverkets direktion) och avlägsnade sig från
sammanträdet (klockan 18.29).

  Beslut enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 8 17.01.2018
Affärsverket Lovisa Vatten § 57 22.10.2019
Stadsstyrelsen § 330 02.12.2019
Stadsfullmäktige § 11 19.02.2020

Jämlik produktion av vatten i staden av vattenaffärsverkets vattendistribution,
fullmäktigemotion

61/02.02.00/2018

FM § 8
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

 De vattendistributionstjänster som vattentornet i Lovisa tidigare
producerade var rätt så dåliga på grund av tornets dåliga skick och
den halverade effekten som var resultatet av tornets skick. Till sin
kapacitet kunde man fylla tornet högst till halvfull. I stället för ett
nytt torn investerade vattenaffärsverket på en ny vattencistern i
marknivå på Bryggeribacken. Användningserfarenheterna har
dock visat att cisternens tryck inte kan höjas till en sådan nivå där
vattentrycket i husen i övre och nedre staden skulle ha lika
vattentryck. Man har fått som svar att om trycket höjs till
kravnivån för husen i övre staden så håller inte
vattenledningsrören i nedre staden, utan det finns en risk för att
rören ska spricka. På grund av detta har man i hus i staden varit
tvungna att på egen bekostnad anskaffa husspecifika pumpar för
höjning av vattentrycket. I inget fall rör sig detta om produktion av
likvärdig service.

 Med anledning av detta föreslår vi undertecknade att
staden med sitt vattenaffärsverk vidtar omedelbara
investeringsåtgärder för att genomföra jämlik och likvärdig
vattenproduktionsverksamhet både i nedre och övre staden
genom att investera på nya tryckhållande rör i områdena.

 Bilaga nr 6.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 23 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---
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LOVATT § 57

Beredning och föredragning: direktören för Affärsverket Lovisa
Vatten Markku Paakkarinen, tfn 0440 555 409

På stadsfullmäktiges sammanträde 17.1.2018 lämnades det in en
fullmäktigemotion med Kari Hagfors som första undertecknare
angående vidtagande av åtgärder för att genomföra jämlik och
likvärdig vattenproduktionsverksamhet både i nedre och övre
staden genom att investera i nya tryckhållande rör i områdena.

I motionen antas det att alla fastigheter och alla våningar bör ha
samma vattentryck oberoende av läge. Det antas också att Lovisa
stads centralort med tanke på vattenförsörjning är uppdelad i nedre
och övre staden.

Höjdnivåerna i Lovisa centralort är sådana att de nedersta
fastigheterna med vattenförsörjning finns på havsnivå, det vill
säga i höjdnivån 0, medan gårdsnivån för de fastigheter som är
belägna högst upp är cirka 26 meter över havsytan. Detta innebär
att tryckskillnaden mellan enbart gårdsnivåerna är cirka 2,6 bar
med tanke på de högst och lägst belägna anslutningarna. Då man
lägger till husets egen höjd blir tryckskillnaden ännu större: för ett
15 meter högt flervåningshus i fyra våningar är tryckskillnaden
redan 4,1 bar. Vattennätet i Lovisa är ett enkretssystem, det vill
säga hela nätverket har samma tryck. Det betyder å sin sida att om
trycket i den översta våningen i det högsta flervåningshuset vore
till exempel 3 bar skulle trycket i huset beläget lägst ner vara mer
än 7 bar. I en sådan situation skulle många lågt belägna hus vara
tvungna att förnya sina rör eller åtminstone förse linjerna med
tryckreducerare. Här är det inte enbart fråga om
vattenaffärsverkets stamlinjer utan uttryckligen om privata
fastigheters rör och utrustning. Att utöka stamnätet med
tryckzoner är en mycket utmanande och dyr åtgärd, som det inte
vore rationellt att genomföra i en situation som Lovisas.

I de höjdförhållanden som råder i Lovisa är det möjligt att sköta
vattendistributionen jämlikt på det sätt som den nu sköts, det vill
säga vattenaffärsverket ser till att anslutningstrycket vid
gårdsnivåerna (anslutningsstället) är tillräckligt och varje hög
byggnad ser själv till trycknivån i sitt eget nät genom egna
lösningar (tryckstegringspump). Detta är normal praxis också på
annat håll – vattenverkens nättryck räcker inte heller på andra
ställen till för att tillgodose höga flervåningshus, för att inte tala
om skyskrapors, behov.

Affärsverket Lovisa Vatten förnyar rör det vill säga sanerar
nätverket kontinuerligt och samtidigt förbättras också rörens
förmåga att motstå tryck, men det är i högre grad rörens skick än
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deras förmåga att motstå tryck som bestämmer behovet av
sanering.

Bilaga 16 Motion

Förslag: Direktionen för Affärsverket Lovisa Vatten beslutar ge det
ovanstående svaret med anledning av den motion som väckts och
framlägger svaret för behandling i stadsstyrelsen och
stadsfullmäktige.

Beslut: Godkändes enligt förslag.

 ---

STST § 330
 Bilaga nr 5.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och
föreslår att stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att
motionen är slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 11
 Bilaga nr 7.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 12 19.02.2020

Kvällsmottagning i hälsocentralen, fullmäktigemotion

146/05.08/2020

FM § 12
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Lohenoja och Keijo Tähtinen) före
sammanträdet uttryckt önskemål om att få inlämna en så lydande
motion:

Kvällsmottagning i hälsocentralen

 I Finland håller man på att bereda en social- och hälsovårdsreform
som bl.a. syftar till att åstadkomma bättre kvalitet och jämlika
tjänster vid framtidens hälsovårdscentraler. Reformen genomförs
med tjänster i spetsen, på ett människocentrerat sätt.

 Vid beredningen har det konstaterats att en del människor måste
köa till icke-brådskande hälsovård i upp till flera veckor. På grund
av detta ökar kostnaderna för den specialiserade sjukvården när
man inte lyckas ingripa i problemen i tid.

 Det har också konstaterats att kommunerna och samkommunerna
på grund av den skärpta vårdgarantin måste vidta
utvecklingsåtgärder som förbättrar tillgången till vård och ta i bruk
nya verksamhetsmodeller. Till exempel så att människor har
möjlighet att gå på mottagningen också på kvällar och veckoslut.

 Här i Lovisa är det svårt för många som arbetar att söka vård på
grund av att det inte är lätt för dem att placera läkarbesök på
arbetsdagen. Därför väntar man ofta på att bli frisk eller söker vård
först när man är tvungen att göra det. Detta kan anses vara en
svaghet inom den förebyggande hälsovården, vilket kan leda till
att kommuninvånarnas hälsotillstånd försämras och samhällets
kostnader stiger.

 Därför föreslår vi:

Kvällsmottagning i hälsocentralen.

 Bilaga nr 8.
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Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---
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Stadsfullmäktige § 13 19.02.2020

Kumulativ projektuppföljning av inkomster/utgifter för bostadsmässan från år 2019 till
slutet av år 2024, fullmäktigemotion

147/02.02.02/2020

FM § 13
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Kumulativ projektuppföljning av bostadsmässans inkomster
och utgifter från 2019 till slutet av 2024

 Lovisa stad ansökte om och beviljades bostadsmässan 2023. Det
har uppstått kostnader som anknyter till mässan redan 2019 när
man anställde bland annat en projektchef, inlöste fastigheter och
genomförde planläggningen för mässområdet. Det är viktigt att
årligen utreda totalbeloppen för de faktiska inkomster och utgifter
som används för mässarrangemangen och kumulativt
sammanräkna dessa efter evenemanget så att man kan bedöma hur
framgångsrik mässan varit. 

 Därför föreslår vi undertecknade att

en så kallad projektbokföring över uppföljning av
bostadsmässan 2019–2024 upprättas vid sidan av den årliga
bokföringen. På så sätt får man årligen reda på de inkomst-
och utgiftsposter som uppstått för hela stadskoncernen
(staden, vattenaffärsverket, Lovisa Bostäder Ab osv.) till följd
av bostadsmässan. Uppgifter om de kostnader som årligen
uppstår publiceras alltid i samband med bokslutet, och det
slutgiltiga kumulativa projektresultatet presenteras för
stadsfullmäktige i en mässredogörelse i samband med
bokslutet för 2024.

 Bilaga nr 9.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---
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Stadsfullmäktige § 14 19.02.2020

Avslutande av mötet

FM § 14

Beslut: Ordföranden avslutade sammanträdet klockan 18.35.

 ---


